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SPRAWOZDANIE  
Z DZIAŁALNOŚCI KOMISJI ROLNICTWA i TERENÓW WIEJSKICH w 2024 r. 
(VII kadencji) 

Komisja odbyła w 2024 roku 4 posiedzenia. 

Posiedzenia odbywały się w siedzibie Sejmiku Województwa Mazowieckiego,  
w następujących terminach: 

• 24 maja, 

• 16 lipca, 

• 19 listopada, 

• 5 grudnia. 
 
SZCZEGÓŁY POSIEDZEŃ: 

24 maja: 

• Wybór Przewodniczącego Komisji (radny Rafał Kowalczyk). 

• Wybór Wiceprzewodniczących Komisji (radni: Artur Czapliński, Tomasz 
Kucharski, Edyta Wietrak). 

16 lipca: 

• Opracowanie planu pracy Komisji na II półrocze 2024 roku. 

• Zapoznanie się z informacją nt. zadań i programów realizowanych przez 
Departament Rolnictwa i Rozwoju Obszarów Wiejskich. 

• Poruszono kwestie dotyczące: 
a) konserwacji zbiorników retencyjnych na Mazowszu; 
b) wsparcia przez Samorząd Województwa Mazowieckiego realizacji zadań 

spółek wodnych; 
c) funkcjonowania Lokalnych Grup Działania (zaproponowano 

zorganizowanie posiedzenia Komisji w tej sprawie); 
d) dofinansowania funkcjonowania lokalnych świetlic na terenach 

wiejskich. 
19 listopada: 

• Przeprowadzenie pierwszego czytania projektu uchwały zmieniającej uchwałę 
w sprawie zasad udzielania dotacji celowej spółkom wodnym, trybu 
postępowania w sprawie udzielania dotacji i sposobu jej rozliczania (Druk Nr 
114) – pozytywna opinia Komisji z następującymi poprawkami w treści 
projektu uchwały: 

a) w § 1, w punkcie 6) po wyrazach: „w załączniku” dodać wyrazy: „nr 1”; 
b) w § 1, w punkcie 7) wyrazy: „w złączniku” zastąpić wyrazami:  

„w załączniku nr 2”. 
W trakcie dyskusji poruszono ponownie kwestię stanu urządzeń melioracyjnych 
na Mazowszu i konieczności przeprowadzenia ich napraw, jak również 
problemów spółek wodnych ze ściągalnością opłat członkowskich oraz braku 
obowiązku przynależności właścicieli zmeliorowanego gruntu do spółek. 
Zwrócono uwagę na potrzebę wypracowania mechanizmów współpracy 
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Samorządu Województwa w kwestiach konserwacji urządzeń melioracyjnych  
z wójtami gmin, z PGW Wody Polskie oraz rolnikami. Zaproponowano 
zorganizowanie posiedzenia Komisji z przedstawicielami PGW Wody Polskie,  
w celu przedyskutowania spraw melioracji podstawowych. 

• Poinformowano o wpłynięciu pisma Przewodniczącego Parlamentarnego 
Zespołu Wsparcia Rolnictwa i Przetwórstwa Ekologicznego oraz Rozwoju 
Obszarów Winiarskich, dot. prośby o zainteresowanie się tematyką produkcji 
winiarskiej na Mazowszu. Ustalono, że Komisja zajmie się tą tematyką na 
jednym ze swoich posiedzeń, z zaproszeniem gości wskazanych w piśmie. 

5 grudnia: 

• Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwały budżetowej Województwa 
Mazowieckiego na 2025 rok (Druk Nr 121), w zakresie działania Komisji – 
pozytywna opinia Komisji. 

• W trakcie dyskusji poruszono kwestie dotyczące: 
a) konieczności utrzymania przez Zarząd Województwa Mazowieckiego 

wszystkich programów dla rolnictwa w 2025 r.; 
b) protestów rolników w skali całego kraju dot. przyszłości funkcjonowania 

drobnych gospodarstw rolnych (zaproponowano, aby na jednym  
z posiedzeń Komisji zająć się omówieniem tego tematu, w kontekście 
przyczyn protestów i możliwości wyjścia naprzeciw poruszanym w 
protestach problemom, przy uchwalanym przez Sejmik budżecie); 

c) konieczności ciągłego przeznaczania środków finansowych na remonty 
dróg i ich odwadniania, na terenach wiejskich; 

d) potrzeby przeznaczenia środków finansowych na postulowane przez 
mieszkańców Mazowsza zorganizowanie nauki strzelania  
i wybudowanie strzelnic w gminach, co wpisywałoby się w realizację 
zadań samoobrony, biorąc pod uwagę sytuację wojny na Ukrainie; 

e) dofinansowania przez Samorząd Województwa Mazowieckiego dróg 
dojazdowych do pól w ramach Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych oraz 
dofinansowania do budowy zbiorników retencyjnych; 

f) promocji rolnictwa, przetwórstwa, rolnictwa ekologicznego, turystyki 
wiejskiej i agroturystyki; 

g) turystyki weekendowej na terenach nadbużańskich, w kontekście 
zrealizowania reklamy regionu Mazowsza, Podlasia i części 
Lubelszczyzny w mediach ogólnopolskich. 

• Zaproponowano opracowanie przez Komisję stanowiska w sprawie umowy 
partnerskiej EU – Mercosur, w odniesieniu do podobnych stanowisk Rządu RP 
oraz Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi. 

 
Przewodniczący Komisji 

Rolnictwa i Terenów Wiejskich 
 
 

Rafał Kowalczyk 


